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Rada Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego 

Komisja Edukacji, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

 

Protokół nr 7 

z 7 posiedzenia w dniu 20 stycznia 2025 r. 

 

Obecni: 

1. Andrzej Baron 

2. Agnieszka Demska-Furgał 

3. Zofia Dudek 

4. Anna Kubica 

5. Bernard Pustelnik 

6. Ireneusz Starczynowski 

  

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

- Naczelnik Wydziału Administracji p. Zbigniew Suchostawski 

- Radna p. Krystyna Wróbel 

 

  

1. Zatwierdzenie porządku obrad Komisji 

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał poddała pod głosowanie zaproponowany 

porządek posiedzenia (zał. nr 1). 

 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie porządku obrad Komisji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Andrzej Baron, Agnieszka Demska-Furgał, Zofia Dudek, Anna Kubica, Bernard Pustelnik, 

Ireneusz Starczynowski 

  

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał stwierdziła, że porządek posiedzenia został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

 

2. Sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2024 

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał przedstawiła sprawozdanie z działalności  

komisji za rok 2024. 

 

Wobec braku uwag, poddała sprawozdanie z działalności komisji za 2024 r. pod głosowanie 

(zał. nr 2). 

  

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2024. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Andrzej Baron, Agnieszka Demska-Furgał, Zofia Dudek, Anna Kubica, Bernard Pustelnik, 

Ireneusz Starczynowski 

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał stwierdziła, że sprawozdanie z działalności 

komisji za 2024 r. zostało przyjęte jednogłośnie. 
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3. Opinia nt. projektu stanowiska Rady Powiatu w sprawie poparcia apelu Rady Miasta 

Rybnika dotyczącego planów przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik 

 

Naczelnik Wydziału Administracji p. Zbigniew Suchostawski przedstawił projekt stanowiska Rady 

Powiatu w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika dotyczącego planów przedwczesnego 

zamknięcia Elektrowni Rybnik.  

 

Radny p. Bernard Pustelnik zapytał, czy wiadomo coś bliżej na ten temat, czy inne powiaty, 

gminy, ktokolwiek inny, czy tylko my będziemy głosowali. Czy miasto Rybnik wysłało też do 

innych samorządów, do innych instytucji takie stanowisko.  

 

Członek Zarządu p. Andrzej Baron odpowiedział, że to stanowisko zostało wysłane do wielu 

gmin. Jest to istotne z punktu widzenia energetycznego. Proponuje się coś w ramach zielonego ładu, 

z doniesień medialnych prawdopodobnie Elektrownia Rybnik ma przejść z węgla na gaz i tzw. 

alternatywne źródła energii.   

 

Radny p. Bernard Pustelnik zapytał, czy skoro mamy okręg wyborczy, czy znamy stanowisko 

posłów albo senatorów ze Śląska w tym temacie. Powiedział, że jeżeli nie będą mieli poparcia 

politycznego a wiedzą, że to jest decyzja polityczna Ministerstwa Gospodarki, to ich apele nie będą 

zbyt dobrze widziane i słyszalne. 

 

Członek Zarządu p. Andrzej Baron potwierdził, że to co powiedział radny jest bardzo istotne. 

W ubiegłym miesiącu ukazało się stanowisko Zarządu Województwa Śląskiego, które negatywnie 

ocenia próby zamknięcia elektrowni. Uważa, że powinni budować szerokie spektrum wokół tego 

stanowiska. To właśnie Rada Miasta Rybnika i Rada Powiatu Rybnickiego powinna być tym 

żywotnie zainteresowana i z tego co wie, takie działania zostały podjęte. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał stwierdziła, że jest to tylko apel, nie 

mający żadnych skutków finansowych. Wszyscy są za utrzymaniem miejsc pracy i za tym, aby 

zakłady funkcjonowały jak najlepiej. Gdyby istniały alternatywne źródła, które byłyby w stanie 

zapewnić dostęp do energii, gdyby były inne plany i propozycje, wiedzieliby, że tego typu działania 
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będą bez szkody dla społeczeństwa, ich decyzje byłyby inne. Ponieważ jest to tylko apel, poprzez 

podjęte stanowisko wyrażają współpracę ze wszystkimi samorządami, co jest bardzo ważne.  

 

Wobec braku dalszych głosów, Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał poddała 

projekt stanowiska Rady Powiatu pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Opinia nt. projektu stanowiska Rady Powiatu w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika 

dotyczącego planów przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Andrzej Baron, Agnieszka Demska-Furgał, Zofia Dudek, Anna Kubica, Bernard Pustelnik, 

Ireneusz Starczynowski 

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał stwierdziła, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt stanowiska Rady Powiatu. 

 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał poddała protokół nr 6 z dnia 05.12.2024 r. 

pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Andrzej Baron, Agnieszka Demska-Furgał, Zofia Dudek, Anna Kubica, Bernard Pustelnik, 

Ireneusz Starczynowski 

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał stwierdziła, że protokół nr 6 z 5.12.2024 r. 

został przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 

 

 

5. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski 

 

Przewodnicząca Rady p. Anna Kubica zapytała, czy po przeprowadzonej w szkołach 

podstawowych powiatu bieruńsko-lędzińskiego ankiecie dotyczącej rekrutacji do szkół średnich, 

wiadomo już coś więcej w tej sprawie. Jakie były wyniki ankiety oraz jaki był cel przeprowadzenia 

takiej ankiety.  

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek odpowiedziała, że pojawiła się propozycja otworzenia od nowego 

roku szkolnego w PZS w Lędzinach klasy sportowej. Chcąc przeprowadzić rozeznanie wśród 

uczniów, poprosili dyrektorów wszystkich szkół podstawowych na terenie powiatu, aby spośród 

uczniów tylko klas ósmych, przeprowadzili ankiety. W ankiecie zawarto między innymi pytania: 

czy uczniowie byliby zainteresowani utworzeniem klasy sportowej w dwóch dyscyplinach 

sportowych: piłki nożnej i siatkówki; czy byliby zainteresowani uczęszczaniem do liceum czy do 

technikum; czy wybraliby PZS w Lędzinach. Obecnie wyniki ankiet są opracowywane. Po 

otrzymaniu konkretnych informacji wicestarosta przedstawi i omówi stanowisko Zarządu Powiatu 

w tej kwestii, na następnym posiedzeniu komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał zapytała czy są to ankiety kierowane 

wyłącznie do uczniów, czy również do rodziców. Jedna kwestia to oczywiście klasy sportowe, sport 

jest ważny zwłaszcza w dzisiejszych czasach, ale skłaniałaby się również do rozszerzenia ankiety 

pod kątem innych kierunków. Można zauważyć, że poszczególne klasy się łączą, ale rodzaj tych 

kierunków się nie rozwija. Odnośnie zawodów, w których uczniowie mogliby się kształcić, widać 

potrzebę w zakresie energetyki, odnawialnych źródeł energii. Wszystkie szkoły zawodowe 
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posiadają kierunki reklamy, logistyki i wciąż brakuje innych kierunków, jak np. mechatronika. 

W przypadku naboru na studia na politechnikach większość uczelni udziela dodatkowych punktów 

za ukończenie technikum, ale w poszczególnych kierunkach. Dlatego uważa, że powinni zapytać 

nie tylko uczniów, ale i rodziców, nie tylko pod kątem klasy sportowej, ale i innych kierunków.  

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek odpowiedziała, że w Lędzinach istniał już kierunek energetyki 

odnawialnej, nabór trwał przez rok lub dwa, niestety później nie było już zainteresowania tym 

kierunkiem. Kierunek ten był w ofercie szkoły, jednak klasa nie powstała ze względu na brak 

chętnych. Byli bardzo zdziwieni, ze ten kierunek nie cieszył się dużym zainteresowaniem. Dodała, 

że szkoły do końca lutego będą przygotowywały ofertę edukacyjną, więc można porozmawiać 

z dyrektorem, czy byłaby szansa zawarcia w ofercie ponownie tego kierunku, wtedy będą mogli 

rozeznać się czy będzie nim zainteresowanie. 

 

Przewodnicząca Rady p. Anna Kubica stwierdziła, że o ile się orientuje, to parę lat temu, jeszcze 

w tamtej kadencji w PZS w Lędzinach została otworzona pracownia energetyki odnawialnej. Nie 

wie, czy jeszcze odbywają się tam jakieś zajęcia.   

 

Radny p. Bernard Pustelnik stwierdził, że jeżeli chodzi o energetykę odnawialną, to uważa że 

należałoby powtórzyć ten kierunek. Z informacji jakie posiada wynika, że dofinansowanie 

w programie rządowym „Czyste powietrze” będzie tylko do energetyki odnawialnej z pominięciem 

pieców gazowych. Nie pamięta kiedy to będzie, może za pięć lat, ale zawód najprawdopodobniej 

będzie potrzebny w kierunku fotowoltaiki, pomp ciepła, może wymyślą jeszcze jakąś inną 

energetykę odnawialną. Co do ankiet jest jak najbardziej za, aby ta klasa sportowa powstała. 

Z doniesień prasowych i ze statystyki, którą otrzymywał wcześniej wynika, że część dzieci jest 

zwolniona z lekcji WF albo niechętnie na nie uczęszcza.  

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek przychyliła się do słów radnego. Jak wcześniej powiedziała, po 

uzyskaniu szerszych informacji radni zostaną poinformowani na następnym posiedzeniu komisji. 

Co do klas energetyki odnawialnej, będą rozmawiać na ten temat z dyrektorem.   

 

Członek Zarządu p. Andrzej Baron w uzupełnieniu do wypowiedzi odnośnie stanowiska Rady 

Powiatu w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika dotyczącego planów przedwczesnego 
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zamknięcia Elektrowni Rybnik, przeczytał § 3 uchwały nr 69/VI/2024 Rady Miasta Rybnika z dnia 

26.09.2024 r. zawierający informację komu ją przekazać i że jej wykonanie powierzono 

Przewodniczącemu Rady Miasta Rybnika. Dodał, że praktycznie do wszystkich, którzy powinni być 

zainteresowani ta uchwała dotarła, z jakim skutkiem na chwilę obecną nie wie.   

 

Przewodnicząca Rady p. Anna Kubica przypomniała, że na poprzednim posiedzeniu komisji 

poprosiła, aby dokonać przeglądu, aktualizacji wszystkich uchwał Rady Powiatu dotyczących 

oświaty, rozumie, że to się dzieje.   

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek poprosiła o doprecyzowanie, czy to mają być wszystkie uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady p. Anna Kubica odpowiedziała, że z ostatnich pięciu lat, bo starszych już 

chyba nie ma. Ma na myśli te uchwały, w których są np. regulaminy wynagradzania nauczycieli 

i pracowników niepedagogicznych, te które dotyczą oświaty.    

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek poinformowała, że jest po rozmowie z naczelnikiem wydział 

edukacji, który prosi o więcej czasu na przygotowanie powyższych uchwał, w związku z pracą 

wydziału w okrojonym składzie. Trudno jest jej określić dokładną datę realizacji. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał zaproponowała termin do końca 

I kwartału 2025 roku, aby dodatkowo nie obciążać wydziału. Uważa, że konsekwencją uzyskanych 

informacji będzie wprowadzenie ich do planu pracy jeszcze w tym roku, aby stopniowo, 

poszczególne regulaminy omówić.   

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek zwróciła jeszcze uwagę, że uchwała o której mowa, była aktualna. 

Wymagała tylko dokonania w treści zamiany nazwy z „wychowankowie” na „dzieci”, aby 

dostosować ją do powstania prywatnej poradni psychologicznej. 
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Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał poinformowała radnych o otrzymanej do 

wiadomości opinii prawnej dotyczącej niepublicznej pracowni psychologiczno-pedagogicznej, 

sporządzonej na prośbę radnej p. Krystyny Wróbel. Pokrótce przedstawiła treść opinii wskazującą, 

że powiat ma obowiązek udzielenia dotacji niepublicznej placówce na podstawie złożonego 

wniosku. Wniosek o którym mowa, jest do wglądu dla radnych podczas trwania dzisiejszego  

posiedzenia komisji. Odczytała również odpowiedź na złożony w grudniu przez komisję wniosek, 

która opisuje zasady naliczania dotacji dla niepublicznej placówki.  

 

Radny p. Bernard Pustelnik zapytał przewodniczącą czy pod tą informacją jest podana jakaś 

podstawa prawna, że to na podstawie uchwały, zarządzenia, regulaminu, czegokolwiek. Na jakiej 

podstawie prawnej ta informacja jest  przekazywana do radnych. 

 

Przewodnicząca komisji p. Agnieszka Demska-Furgał odpowiedziała, że pierwsza była opinia 

prawna o którą wnioskowali, a drugim była odpowiedź na pismo, o którą prosiła radna p. Krystyna 

Wróbel. Dodała, że będąc przewodniczącą komisji otrzymała te dokumenty do wiadomości. Uważa, 

że dyskusję poświęconą niepublicznej placówce psychologicznej przeprowadzą na zaplanowanym 

posiedzeniu komisji, wtedy będą mogli rozłożyć ten temat na czynniki pierwsze.  

 

Radny p. Bernard Pustelnik zapytał o podstawę prawną drugiego pisma. Czyli to drugie pismo - 

członek zarządu podpisał tę informację. Czy jest tam podana podstawa prawna, na podstawie jakieś 

uchwały, zarządzenia, regulaminu, czegokolwiek ta informacja jest przekazywana radnym. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał odpowiedziała, że w drugim piśmie 

podstawy prawnej nie ma wskazanej. Ponieważ Wicestarosta p. Zofia Dudek podpisała się pod tym 

pismem, przewodnicząca poprosiła ją o udzielenie odpowiedzi.  

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek odpowiedziała, że ta odpowiedź została przygotowana przez Wydział 

Edukacji, ponieważ radna p. Krystyna Wróbel zapytała, czy wysokość dotacji przekazywanej przez 

powiat może ulec zmianie w ciągu roku budżetowego. Wyjaśniła, że dotacja może ulegać zmianie 

w związku z przedstawianą przez niepubliczną placówkę psychologiczną faktyczną liczbą dzieci. 

Przedstawiła dokładnie terminy zobowiązujące do wypłaty dotacji dodając, że podstawę prawną 

stanowi art. 43 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 27.10.2017 roku o finansowaniu zadań oświatowych.  
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Radny p. Bernard Pustelnik zapytał, że jeśli dobrze pamięta dzisiaj jest 20-ty, jeżeli dobrze 

zrozumiał ta poradnia otrzymała dotację, a z tego co wicestarosta przeczytała to do 20-go dostają, 

czyli poszła wcześniej dotacja. Czy dotacja jest zaliczkowa, czy rozliczeniowa. Omówił zasady 

działania zaliczki i rozliczenia. Nie rozumie jak to było, zwłaszcza w świetle informacji, którą 

wicestarosta przeczytała, że do 20-go mają przekazywać pieniądze i to miesiąc po terminie 

uchwalenia budżetu, więc wychodzi luty albo to wszystko źle rozumie.  

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek ponownie przedstawiła zasady wraz z terminami udzielania dotacji. 

Poinformowała, że dotacja jest udzielana w 12 częściach, w terminie do ostatniego dnia każdego 

miesiąca, z tym, że części za styczeń i za grudzień są przekazywane w terminie odpowiednio do 

20 stycznia oraz do 15 grudnia roku budżetowego. Kwota jest przeznaczona zgodnie z wyliczeniem 

na konkretnie wskazaną liczbę 41 dzieci. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał rozumie, że to jest zgodnie z tym 

wskazaniem do 15 grudnia, potem do piątego dnia każdego miesiąca mają podać aktualizację, i to 

co podali do piątego, ta dotacja która była wypłacona do 20 stycznia, była skorygowana liczbą, czy 

tak to ma rozumieć.   

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek odpowiedziała, że w grudniu nie było żadnej dotacji, bo to 

obowiązuje dopiero od stycznia. Kwota ta została założona w roku budżetowym 2025, wyjątkowo 

do 15 grudnia ponieważ trzeba pozamykać wszystkie finanse. W grudniu nie było żadnych 

pieniędzy, bo ich nie mogło być, tym bardziej że ta poradnia działa formalnie od stycznia dopiero.  

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał stwierdziła, że chodziło o korektę do tego 

zapotrzebowania, która szła de facto do uchwały budżetowej, więc musieli podać liczbę dzieci, a do 

5 stycznia, zgodnie z przepisami zgłosili aktualizację liczby i o to zgłoszenie zostały im wypłacone 

środki.  

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek dodała, że teraz zobaczą jaką liczbę dzieci zgłoszą w lutym. 
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Radna p. Krystyna Wróbel stwierdziła, że to co Wicestarosta przedstawiła, to jest super sprawa. 

Zaproponowała, aby na każdej komisji edukacji, bo to już jest termin po określeniu liczby dzieci 

i potem kwestia płatności, żeby przedstawiała na każdej komisji edukacji taką krótką informację.  

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek zapytała, czy chodzi tylko o faktyczną liczbę dzieci i kwotę dotacji.  

 

Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał stwierdziła, że te informacje radni będą 

sobie gromadzić i na planowanym posiedzeniu komisji będą to sobie omawiać. Uważa, że to nie 

będzie problem, aby taką informację przygotowywać pomimo, że ostatecznie i tak będzie zawarta 

w materiałach dla radnych. 

 

Radny p. Bernard Pustelnik zapytał, w którym dniu w styczniu została przekazana zaliczka albo 

dotacja do tej poradni.  

 

Wicestarosta p. Zofia Dudek odpowiedziała, że nie wie dokładnie. Po uzyskaniu informacji 

z Wydziału Finansowego przekaże odpowiedź na następnym posiedzeniu komisji.  

 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń, Przewodnicząca Komisji p. Agnieszka Demska-Furgał zamknęła 

posiedzenie Komisji.  

 

 

 

 

Przygotowały: 

Renata Gryczuk 

Grażyna Sojka 

 

 

 

Zał. 2 

 


